Quan zhou-周泉 Gazpacho agridulce



Spain is a small country of Europe

西班牙是欧洲的一个小国

Maybe you don't know where it is, or maybe you do know the flamenco dance, which is world heritage, the olive oil, the paella and judge jamon serrang ould tell you that about 500 years ago, Spain conquered Latin Americand it was a great empire, but nowadays, my small country is kind of unknown.

也许你不知道她具体在哪儿,也许你听说过世界文化遗产之一的 弗朗明戈舞蹈,橄榄油,海鲜饭抑或是塞拉诺火腿。我想和你说 的是,500年前西班牙人攻战了南美大陆,称霸世界;然而今天我 们的小国家有些默默无闻了。

In 2017, the population of Spain was 46,5 millions of people, and 4,5 million were foreigners; from those foreigners, only 207.000 are chinese. Not a lot of people, right?

据统计,2017年西班牙的人口达到了4650万,其中450万人来自海外,中国人仅有20.7万,占很小的一部分,是不是?

What if I tell you that when the Zhou family arrived to Spain, in the 90s, there was just one more chinese family in town? And they were not precisely friends, they were our rivals because they had another estaurant, (Ah, business). Also, spanish people don't eat plain rice, and the drink very cold water and even pler beer. They really liked to get very tanned, and they looked at the Zhou's restaurant with a lot of curiosity, and sometimes, they came to eat inside too.



相比上个世纪90年代,我们举家迁移到西班牙时,我们周氏家族是镇上仅有的两户中国家庭之一。我们并不是朋友,是竞争对手,因为他们也经营一中式家餐馆。西班牙人不吃白米饭,他们饮冷水,喝冰镇啤酒,他们很喜欢美黑,当看到周氏餐馆时,都非常好奇,那时侯他们偶尔会来坐一坐,吃顿饭。

Here starts "Gazpacho Agridulce" which means "sweet and sour tomato soup". The story of chinese family fresh off the boat, 35 years ago in Spain owns that start to know each other. You get to know the Zhou family, the hardworking parents and their very spanish daughters. You will see how is to raise a family far from your country and far from your traditions.

"Gazpacho Agridulce"的故事便来源于此,它原意是一种"酸甜味道的番茄汤"。这是关于一个中国家庭,35年前千里迢迢来到西班牙的故事。故事围绕着周氏家庭里辛勤工作的父母及他们非常"西化"的女儿们展开,展示了传统价值观的父母如何在异乡将他们的孩子抚养长大,他们的生活从此被文化差异及两辈人的代沟所充斥。

"Andaluchinas por el mundo" is the second graphic novel, a inward and outward trip focused on the three daughters of the Zhou family. You get to know how is to be a young adult from a immigrant family in a world that is striked by the financial crisis, their dreams and also their struggles.



"Andaluchinas por el mundo"是第二部插画小说,展现了周氏三姐妹成长中的精神探索,及环球旅行中的轶事。书中还展现了她们作为生活在异乡的移民,如何应对经济危机打击下生活中的窘迫,以及追求梦想道路上的各种努力和挣扎。

Both of the novels are based in true events of the life of the Zhou's.

书中的所有故事均来源于周氏家庭的真实生活。

With a great impact in Spain, Gazpacho Agridulce graphic novels were highly recommended by spanish media. It was highlighted in national newspapers, national radio shows, tv shows...etc Also, it had great reviews from the second generation of chinese people, those who were born and raised in Spain.

随着该书在西班牙的巨大反响,"Gazpacho Agridulce"系列插画 小说被西班牙各报纸广播电视等媒体高度推荐,并在西班牙第二 代中国移民们中饱受好评。



QUAN ZHOU WU

Gaznacho Agridulce una autobiografia chino-andaluza































RiiiNG

* Zhou Mama always speaks in chinese on the phone





in this comic, we'll just call her Zhou Granny



and that's how the marriage Zhou became the Zhou family

Pnward and outward trip focused on the three daughters of the Zhou family.

"Andaluchinas por el mundo" is the second graphic novel, ward and outward trip focused on the three daughters of the Zhou family. You get to know how is to be a young adult from migrant family in a world that is striked by the financial crisis, their dreams and also their struggles.

"Andaluchinas por el mundo"是第二部插画小说,展现了周氏三姐妹成长中的精神探索,及环球旅行中的轶事。书中还展现了她们作为生活在异乡的移民,如何应对经济危机打击下生活中的窘迫,以及追求梦想道路上的各种努力和挣扎。



QUAN ZHOU WU



I arrived one week before university starts to get used to the city



























I still remember that funny feeling in the stomach, the butterflies...The anticipation.

Finally I was here, finally my life was going to start.





We are still knowing each other. The teacher was amazed by my accent



I never ever imagined to hear spanish southern accent from you











She says that she's like an owl, she was up at 5 a.m.





Let's get the party started

Hahaha! It's a nice description of tonight Anna was
studiying
psychology
also flamenco
dance. I felt
a super
cosmopolitan
woman having a
friend like her.







In my house...

Fold the
table cloth
after
cleaning
them so you
don't have
to iron





l'm hungry We were always fully dressed



For some reason, when you arrive to a new city (and you are 18) the first thing you know, before the museums, before the food, is...

















Maybe you don't understand why I wanted to party so much (or you do), but in my hometown, my parents were...

> Good girls don't party, they help the family restaurant



But mum! It's Elena's birthday and It's 20 p.m.!!!









They let us to go to the town fair during the summer, and they thought that we like to go on the rides...





I had very modern teachers

Woman that teached us Youtube tutorials

I love adobe illustrator and adobe photoshop



T teach

Former

Publicist

I teach
you to sell
everything
to
everyone



Mysterious

















Fu@mail.com

Quanziiiii
I hope everything is cool @
Madrid, you need to tell me
the gossips! I'm good here!
And I get along with the kids
well! They like me!

It's so hot in here that I need to go into the shops to feel the air conditioner! I love you! Let's talk tonight! PD: I'M GOING TO SPAIN IN THE SUMMMMMERRR

PPPPAP

Quanemail.com

YAYYY!! YOU COMING?! I really want to see you! Here is fine, a lot of partying! bring me a racoon! I LOVE UU :D



In my hometown nobody was suprised by me.

> We will go tomorrow to your restaurant



But in Madrid...
(when I arrived I
had a very strong
southern spanish
accent).
Madrid was...
quite intense

Oh my god! How suprising! Your way of speaking!



HELLO

l speak spanish



Ni hao

I speak
spanish



Is it true that you eat dog?



My friend is going to China this summer

They always asked me the same

And specially...

How cute!
Southern
spanish accent.
Once I met a
chinese guy
from the south
of Spain too!!!



So interesting what you are saying

l live in a neverending loop



This Madrid people are so boring... Always asking the same things



We would love to hear from you!!!

we'll be glad to get to know you

helloquanzh@gmail.com heloise@astiberri.com

www.quanzhou.es

All rights reserved ©